



Dia: 27 de juny de 2024

Hora: 18:00 – 20:00 hores

Lloc: Presencialment a la Plaça Sant Miquel, 4. Edifici Novíssim de l'Ajuntament de Barcelona. Sala Guinovart, i virtualment a l'enllaç <https://us02web.zoom.us/j/89903973538>

ASSITENTS

Presidència

Lluís Rabell Regidor del Pla de Barris, Promoció de Persones Grans i Educació

Vicepresidències

Montserrat Morera CAB

Consells Sectorials de Ciutat

Rodrigo Araneda Consell Municipal de Lesbianes, Gais i Homes i Dones Transsexuals i Intersexuals

Institucions més significatives de la ciutat

Juanjo Casado UGT

Víctor Sánchez CJB

Fitxer General d'Entitats

Glòria Canals DINCAT

Enric Canet Casal dels Infants per l'acció social als barris

Persones de Renom Ciutadà

Àngels Guiteras

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

S'aprova l'acta de la sessió anterior.

Es procedeix a tractar la situació actual dels diferents Grups de Treball. En primer lloc, amb relació al grup de treball de Comunicació i Visibilitat, en **Marc Magrans**, de l'empresa Kiwop presenta la nova pàgina web i les novetats respecte l'anterior. Destaca la millora en temes de seguretat interna de la pàgina, derivada de l'ús del codi Drupal, i la major accessibilitat dels continguts.

S'obre un torn de preguntes.

L'**Àngels Guiteras** opina que està molt millor que l'anterior i que es podrà treballar els continguts per donar-hi vida. Destaca la importància de la imatge i autonomia de la pàgina, així com la seva alineació amb els estàndards de l'Ajuntament de Barcelona.

La **Montserrat Morera** diu que és un camí clar i intuïtiu. Considera que l'han de testejar els membres i també fer-ne difusió.

En **Rodrigo Araneda** diu que la plataforma Drupal dona molt de sí pel que fa a les capacitats de seguretat i la gestió de continguts. Expressa la seva preocupació pel manteniment a llarg termini, conservant el dinamisme en els continguts. Opina que visualment li sembla molt interessant, i el fet d'incloure fotos grans és molt positiu.

La **Secretaria del Consell de Ciutat** respon que es tracta d'una nova pàgina web, en un entorn molt més segur i potent a nivell de comunicació; però ara s'ha de vestir amb notícies i càpsules de vídeos, entre d'altres. Parla del nou e-butlletí, del qual se n'intentarà fer màxima difusió a partir de la seva publicació la setmana següent. També menciona l'accés directe al Twitter des de la pàgina web.

En **Rodrigo Araneda** expressa la seva preocupació respecte a la manca d'efectivitat que sovint generen els butlletins enviats per correu electrònic.

La **Glòria Canals** s'afegeix a l'aportació d'en Rodrigo. Menciona la necessitat d'ajustar el contingut per fer-lo breu i assequible pels lectors, i considera que aniria bé incloure el temps de lectura aproximat en el moment de difondre el butlletí.

La **Secretaria del Consell de Ciutat** respon que es farà el llançament previst i posteriorment es portarà al Grup de Treball de Comunicació i Visibilitat l'anàlisi del seu impacte i/o la valoració d'implementar les millores oportunes.

En **Lluís Rabell** agraeix i felicita la feina al Marc Magrans. També informa sobre la preparació de l'acte del vintè aniversari del Consell de Ciutat, que tindrà lloc l'11 de novembre al Saló de Cent i comptarà amb la participació de l'alcalde, així com de diverses ciutats tant locals com internacionals.

Es procedeix a tractar l'estat del grup de treball de subvencions.

La **Secretaria del Consell de Ciutat** recorda que, d'una banda, hi havia el dictamen i, de l'altra, la proposta d'acord a plenari municipal. El dictamen va ser votat i aprovat de manera online. La proposta d'acord també va ser votada i aprovada, però s'explica que, malauradament, la secretaria general ha comunicat a la secretaria del Consell de Ciutat que el procediment d'aprovació no es pot considerar vàlid donat que aquesta no va ser aprovada "en sessió plenària".. D'altra banda, es posa en valor que les tècniques responsables de subvencions de l'Ajuntament van participar en el grup de treball i que han comunicat que ja estan treballant en la nova convocatòria de subvencions, tenint en consideració les recomanacions que contenia el dictamen. Es proposa l'aprovació d'ambdós documents en la següent sessió plenària ordinària, prevista pel mes de desembre.

En **Rodrigo Araneda** respon que en altres ocasions ja s'han realitzat plenaris de manera online, i proposa la realització d'una sessió extraordinària telemàtica per poder votar i evitar un retràs en l'aprovació.

La **Montserrat Morera** es mostra d'acord en fer un plenari virtual amb aquest únic punt de l'ordre del dia. Mostra incomprensió pel fet que el dictamen sí que s'hagi pogut aprovar, però no la proposta d'acord.

La **Secretaria del Consell de Ciutat** aclareix que no es poden donar per aprovat ni el dictamen ni la proposta d'acord, però que internament sí que s'estan tenint en consideració les recomanacions contingudes en per part dels tècnics municipals.

En **Lluís Rabell** proposa buscar solucions senzilles a través dels propis mecanismes del Consell de Ciutat. Creu pertinent la possibilitat de realitzar un plenari telemàtic extraordinari.

En **Juanjo Casado** expressa el dubte de la validesa d'una sessió de plenari realitzada de manera telemàtica.

La **Secretaria del Consell de Ciutat** respon confirmant la seva validesa.

- S'acorda la celebració d'un plenari virtual durant el mes de juliol per tal d'agilitzar l'aprovació del dictamen de subvencions i la proposta d'acord al plenari municipal relacionada.

Es procedeix a l'estat del grup de treball de Migracions i Antiracisme, on la **Margarita Arboix** comença mencionant les diferents reunions realitzades i la participació d'institucions i actors clau com a ponents. Destaca que s'ha tingut en compte la importància de formular propostes que siguin transversals, pensant tant en el col·lectiu migrant com en els ciutadans nascuts a la ciutat amb diferents perfilacions ètniques, assegurant que les condicions siguin similars per a tots. També explica que tenen l'objectiu de donar prioritat a unes 10/15 propostes per tal d'elaborar un decàleg de recomanacions i evitar la sobrecàrrega de l'Ajuntament i el retràs en el retorn. Aquestes propostes inclouran tant iniciatives de nova creació com millores en organismes ja existents. També es valorarà la possibilitat d'incloure suport al Fòrum global contra el racisme i les discriminacions que tindrà lloc el mes de desembre a Barcelona.

Es procedeix amb la presentació del Consell Assessor de la Gent Gran, on **Joan Martínez** explica en què consisteix el CAGG, que inclou ciutadans de Barcelona, entitats de persones grans, i la representació de diferents comissions. També explica les seves funcions i l'estructura de funcionament. Es realitza una Convenció cada quatre anys per fer balanç i proposar futures polítiques municipals. També parla sobre la visibilitat de les persones grans dins el consell de la Barcelona del futur, destacant la

necessitat de millorar la seva representació. Fa èmfasi en la contribució contínua dels grups de treball que tracten temàtiques rellevants per al col·lectiu. Destaca la problemàtica de l'habitatge i expressa la necessitat d'una participació activa en diversos consells com el Consell de Ciutat i altres pactes i consells de benestar social.

S'obre un torn de preguntes.

La **Montserrat Morera** agraeix la presentació i la feina feta. Afegeix que seria important incloure en el butlletí del Consell de Ciutat la tasca que realitzen altres Consells, contribuint al treball en xarxa.

L'**Enric Canet** proposa la reflexió sobre el ventall d'edats que s'inclouen amb el terme "gent gran".

En **Joan Martínez** respon que a Europa existeix la consideració de persona gran a partir dels 60 anys.

L'**Àngels Guiteras** valora molt positivament la presentació, posant de relleu la feina feta durant tants anys. Comenta el fet que avui dia el ventall des dels 60 fins els 100 aborda una gran diversitat que requereix d'una revisió de les estratègies i els enfocaments. Menciona la importància de treballar de manera intergeneracional per a enriquir les perspectives i solucions. Considera important la necessitat d'innovar en l'àmbit de l'habitatge i explorar dispositius que atenguin les necessitats habitacionals de totes les edats.

La **Glòria Canals** menciona el tema de la soledat no volguda com un dels grans problemes de la ciutat i parla sobre un moviment comunitari que s'està emprenent per combatre-la.

En **Juan Martínez** diu que el CAGG participa activament en aquest àmbit.

En **Juan Casado** felicita la presentació i agraeix haver pogut conèixer tots els espais de participació que el CAGG aborda. Lamenta la manca de reconeixement d'aquest activisme. També planteja la possibilitat d'obrir algun espai per a la contribució a la recuperació de la memòria històrica.

En **Juan Martínez** menciona un projecte relacionat amb la memòria històrica que no va prosperar, i la necessitat de continuar treballant en aquest àmbit.

En **Rodrigo Aranedo** comenta la importància del diàleg intergeneracional i la creació d'aliances entre diferents consells per a desenvolupar aquesta relació.

Es procedeix amb el següent punt de l'ordre del dia consistent en informar de la reunió del Consell Consultiu i Assessor de Betevé.

En **Víctor Sánchez** comenta que els membres van decidir celebrar la reunió tot i que no existia quòrum. Es mostra en contra de la metodologia de celebració d'aquestes reunions, i explica que demanaran un canvi en la manera de plantejar la temàtica, ja que no es compta amb la participació de les entitats. Adverteix que des del CJB no tornaran a assistir fins que no es produeixi un canvi en aquest aspecte.

La **Montserrat Morera** agraeix la concisió de l'exposició i pregunta per la validesa de la votació.

En **Lluís Rabell** respon que jurídicament no es va donar el quòrum necessari per validar-la.

La **Secretaria del consell de Ciutat** explica que l'any 2019 es va crear un grup de treball en el si del Consell de Ciutat per elaborar una nova proposta de reglament de participació pel Consell Consultiu i Assessor de Betevé destinada a millorar la participació de l'òrgan. . S'expressa preocupació pel fet que la falta de quòrum podria ser un problema recurrent si no es resolen els desacords existents.

En **Jordi Matas** demana més informació sobre la proposta del 2019.

La **Secretaria del consell de Ciutat** explica l'esmentada proposta de reglament es va traslladar al govern de la ciutat i a data d'avui seguim pendents de resposta.

En **Lluís Rabell** proposa la recuperació de la proposta de reglament del Consell Consultiu i Assessor de Betevé.,

La **Secretaria del consell de Ciutat** proposa tornar a enviar el document als membres de la Comissió Permanent, per tal que el revisin i l'actualitzin, si escau.

La **Montserrat Morera** s'hi mostra d'acord i pregunta si la proposta que es va fer a la reunió anirà a Plenari o si, contràriament, el fet que no hi hagués quòrum fa que no pugui anar-hi.

La **Monica Flores** diu que va anar a Plenari, però que des de la secretaria jurídica es va advertir de les conseqüències de la manca de quòrum. Subratlla la importància de la responsabilitat dels membres del Consell en la presa de decisions i fa una crida a no bloquejar els processos com a forma de protesta.

La **Montserrat Morera** diu que si es va optar per no assistir a aquesta reunió va ser per responsabilitat, ja que un treball fet durant cinc anys ha quedat guardat a calaix i no ha estat valorat.

La **Monica Flores** diu que la responsabilitat es troba en assistir i insisteix en la necessitat de votar, sigui a favor o en contra.

La **Montserrat Morera** respon que no s'ha bloquejat res, ja que igualment el document ha tirat endavant.

La **Monica Flores** comenta que a l'acta es va fer constar la manca de responsabilitat dels membres.

La **Montserrat Morera** diu que també es podria apel·lar a la manca de responsabilitat dels equips de govern anteriors.

La **Monica Flores** respon que la responsabilitat no pot implicar bloqueig, i que si no s'està d'acord es pot votar en contra.

En **Lluís Rabell** proposa reprendre l'opció de recuperar el document treballat el 2019 pel Consell de Ciutat.

- S'acorda tornar a compartir amb les persones membres de la Comissió Permanent el document de la proposta de reglament del 2019 destinada a millorar la participació ciutadana i la visibilitat de les entitats a Betevé per tal de revisar-lo i, si s'escau, tornar a fer-lo arribar al govern municipal.

Es procedeix amb el següent punt de l'ordre del dia, l'estat del grup de treball Barcelona ciutat amigable i amable: un espai a on convida-hi, on en **Juan Martínez** menciona el projecte Ciutats Amigables de l'ONU i explica una proposta de grup de treball del Consell de Ciutat amb col·laboració del CAGG i la participació dels membres del seu grup de treball d'amigabilitat. Les reunions es duran a terme a partir de setembre i l'aprovació del dictamen està prevista per abril del 2025.

L'**Enric Canet** destaca la importància de la inclusió de tots els col·lectius, incloent infants i joves, en la conceptualització de la ciutat amigable

En **Juan Martínez** insisteix en la necessitat de fer una Barcelona amigable per totes les edats.

La **Secretaria del Consell de Ciutat** informa sobre un canvi en l'ordre del dia, eliminant la participació de Isabela Longo en el punt sobre BIT Hàbitat, proposant posposar la seva presentació fins al novembre.

Es procedeix amb el següent punt de l'ordre del dia sobre la proposta de participació del Consell de Ciutat a la comissió de seguiment dels pressupostos participatius.

La **Secretaria del Consell de Ciutat** informa que el tècnic que havia de venir s'ha excusat. Explica que la proposta principal consisteix en la participació del Consell de Ciutat en la comissió de seguiment. Es preveuen tres reunions, i es proposa organitzar reunions per sectors per garantir la diversitat de perspectives.

- S'acorda convidar a dues persones de cada sector del plenari Consell de Ciutat a participar en la Comissió de Seguiment dels pressupostos participatius.

Es procedeix amb la valoració de la sessió de retorn dels dictàmens pendents de Pressupostos Municipals i Ordenances Fiscals 2023-2024, on la **Montserrat Morera** explica que moltes propostes ja han estat implementades o estan en procés de ser-ho, tot i que també hi ha desacord en d'altres. Comenta que es va proposar una formació sobre com navegar per la web de finances municipals, que es planificarà per a la tardor. També comunica que periòdicament es van actualitzant les dades i que si es vol es poden fer sessions per explicar-ho en el marc del Consell de Ciutat. Exposa que el grup va quedar satisfet amb el retorn.

En **Lluís Rabell** informa que els retorns als dictàmens segueixen arribant.

La **Secretaria del Consell de Ciutat** informa que s'anul·larà la reserva del restaurant pel sopar previst pel més de juliol i que es deixarà pel dia que es faci la sessió de Comissió Permanent del mes d'octubre.

Es dona per acabada la sessió.

ACORDS

- S'aprova l'acta de la sessió anterior.
- S'acorda la celebració d'un plenari virtual durant el mes de juliol per tal d'agilitzar l'aprovació del dictamen de subvencions i la proposta d'acord al plenari municipal relacionada.
- S'acorda tornar a compartir amb les persones membres de la Comissió Permanent el document de la proposta de reglament del 2019 del Consell Consultiu i Assessor de Betevé, per tal de revisar-lo i, si s'escau, tornar a fer-lo arribar al govern municipal.
- S'acorda convidar a dues persones de cada sector del plenari del Consell de Ciutat a participar en la Comissió de Seguiment dels pressupostos participatius.
- S'acorda fer el sopar de la Permanent després de la sessió de la Comissió Permanent del dia 24 d'octubre.